

tion of further sessions to be reviewed if necessary at the ninth session of the Council;

Expresses its general approval of the calendar of conferences submitted by the Secretary-General as amended during the seventh session of the Council¹;

Authorizes the Interim Committee on Programme of Meetings established under resolution 101 (V) to consult with the Secretary-General:

(a) In making adjustments in the calendar of conferences of the subsidiary organs of the Council; and

(b) In planning the draft calendar of conferences for succeeding years;

Authorizes the Secretary-General, after consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings, to make necessary adjustments in the calendar of conferences; and

Requests the Secretary-General to submit annually a draft calendar of conferences to the Council at its session immediately preceding the regular session of the General Assembly and, after consultation with the specialized agencies, to include information relating to the major annual conferences for which the specialized agencies are responsible.

175 (VII). Financial implications of the decisions of the Economic and Social Council

*Resolution of 28 August 1948
(document E/1057)*

The Economic and Social Council,

Having considered regulation 38 of the Provisional Financial Regulations of the United Nations for 1948 adopted by the General Assembly on 20 November 1947² and paragraph 3 of General Assembly resolution 125 (II)³ of the same date,

Having amended rule 30 of its rules of procedure as adopted on 28 February 1947⁴, with a view to bringing the financial implications of proposals before the Council to the attention of members at the earliest possible date,

Resolves:

1. That in normal circumstances work on any project entailing expenditure which cannot, without detriment to other work already in hand, be met within the current budget, will not be started within the current financial year;

2. That if the Council wishes to recommend, in case of exceptional urgency, the allocation

¹ See document E/1000/Rev.1.

² See *Official Records of the Second Session of the General Assembly, Resolutions*, No. 163 (II), page 68.

³ *Ibid.*, page 29.

⁴ See *Official Records of the Economic and Social Council, Second Year, Fourth Session*, page 6.

Conseil devant, le cas échéant, revoir, à sa neuvième session, s'il y a lieu de leur faire tenir d'autres sessions dans l'année;

Approuve en principe le calendrier des conférences présenté par le Secrétaire général, tel qu'il a été modifié au cours de la septième session du Conseil¹;

Autorise le Comité provisoire du calendrier des séances, établi par la résolution 101 (V), à entrer en consultation avec le Secrétaire général:

a) Pour apporter les retouches nécessaires au calendrier des conférences des organismes subsidiaires du Conseil; et

b) Pour arrêter un projet de calendrier des conférences pour les prochaines années;

Autorise le Secrétaire général à apporter, après avoir consulté le Comité provisoire du calendrier des séances, les retouches nécessaires au calendrier des conférences; et

Invite le Secrétaire général à présenter tous les ans au Conseil, à celle de ses sessions qui précédera immédiatement la session ordinaire de l'Assemblée générale, un calendrier des conférences où, après avoir consulté les institutions spécialisées, il aura fait figurer les renseignements relatifs aux principales conférences annuelles que doivent tenir les institutions spécialisées.

175 (VII). Incidences financières des décisions du Conseil économique et social

*Résolution du 28 août 1948
(document E/1057)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné l'article 38 du règlement financier provisoire des Nations Unies pour 1948, adopté par l'Assemblée générale le 20 novembre 1947² et le paragraphe 3 de la résolution de l'Assemblée générale 125 (II)³ de la même date,

Ayant modifié l'article 30 de son règlement intérieur adopté le 28 février 1947⁴, afin que les incidences financières des propositions soumises au Conseil soient signalées à l'attention des membres le plus tôt possible;

Décide que:

1. Dans des circonstances normales, aucun travail portant sur un projet de nature à entraîner des dépenses qui ne pourraient être couvertes par les ressources du budget courant, sans nuire à d'autres projets déjà en voie d'exécution, ne sera entrepris pendant la durée de l'exercice financier en cours;

2. Si, dans des cas d'urgence exceptionnelle, le Conseil désire recommander l'affectation d'un

¹ Voir le document E/1000/Rev.1.

² Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, No 163 (II), page 68.

³ *Ibid.*, page 29.

⁴ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, deuxième année, quatrième session, page 6.

of funds to a particular project so that work can be started either before the next ordinary session of the General Assembly or after the Assembly has met but during the current financial year, a specific indication to the Secretary-General to that effect shall be included in the resolution approving such a project; and

3. That resolutions of the Council shall, wherever appropriate, contain suitable wording to indicate the degree of urgency which the Council wishes attached to the project in question;

Calls the attention of its subsidiary organs to the foregoing procedure which will in future apply to Council action on their reports.

176 (VII). Records of the Council

*Resolution of 28 August 1948
(document E/1051)*

The Economic and Social Council,

Having examined the Secretary-General's report¹ prepared in implementation of Council resolution 138 (VI), and

Taking cognizance of the improvement both in accuracy and speed of production in the summary records issued during the seventh session,

Appreciates the steps the Secretary-General has taken towards this end and requests him to continue his efforts, particularly with a view to reducing the time taken over the translation of the summary records into the other working language;

Informs the General Assembly that, in view of the above-mentioned progress and of the further improvements which may be expected to result from the reorganization referred to in the Secretary-General's report and other measures now being put into effect by the Secretary-General, the Council now considers that it is able to comply with the request of the General Assembly and, in view of financial stringencies, to agree for the present to dispense with written verbatim records of its meetings.

177 (VII). Revision of rules of procedure of the Council

*Resolution of 28 August 1948
(document E/1060)*

Whereas the experience of recent sessions shows the need for a comprehensive revision of the rules of procedure of the Council,

Whereas the delegation of France has submitted to the Council for consideration at its

¹ See document E/854.

crédit à un projet particulier de façon que le travail puisse être commencé, soit avant la prochaine session ordinaire de l'Assemblée générale, soit après la réunion de l'Assemblée, mais pendant la durée de l'exercice financier en cours, ce vœu devra être expressément indiqué au Secrétaire général dans la résolution approuvant ce projet;

3. Les résolutions du Conseil devront, chaque fois qu'il y aura lieu de le faire, indiquer en termes précis le degré d'urgence que le Conseil désire voir attribuer au projet en question;

Attire l'attention de ses organes subsidiaires sur la procédure indiquée ci-dessus, qui sera appliquée à l'avenir aux mesures que le Conseil pourra prendre à la suite des rapports desdits organes.

176 (VII). Comptes rendus du Conseil

*Résolution du 28 août 1948
(document E/1051)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Secrétaire général¹, rédigé en exécution de la résolution 138 (VI) du Conseil, et

Ayant pris connaissance des améliorations réalisées en ce qui concerne tant l'exactitude que la rapidité de publication des comptes rendus analytiques des séances de la septième session du Conseil,

Note avec satisfaction les mesures que le Secrétaire général a prises à cette fin, et l'invite à poursuivre ses efforts, notamment pour réduire le temps nécessaire à la traduction des comptes rendus analytiques d'une langue de travail dans l'autre;

Informe l'Assemblée générale qu'en raison des progrès ci-dessus mentionnés, ainsi que des nouvelles améliorations que l'on peut attendre à la suite de la réorganisation dont le Secrétaire général fait état dans son rapport et d'autres mesures auxquelles le Secrétaire général donne actuellement un commencement d'exécution, le Conseil estime qu'il peut maintenant se conformer à l'invitation que lui a adressée l'Assemblée générale et, en raison des restrictions financières, accepter pour le moment de se passer de comptes rendus *in extenso* de ses séances.

177 (VII). Revision du règlement intérieur du Conseil

*Résolution du 28 août 1948
(document E/1060)*

Considérant que l'expérience acquise durant les dernières sessions démontre la nécessité d'une revision presque complète du règlement intérieur du Conseil.

Considérant que la délégation de la France a soumis à l'examen du Conseil, au cours de sa

¹ Voir le document E/854.